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日 程 安 排 

时    间：2022 年 12 月 10 日-11 日（均为晚上） 

会议方式：线上 Zoom 视频会议 

          线下主会场：北京大学临湖轩东厅 

线上登入方式： 

https://us02web.zoom.us/j/81754339163?pwd=d3dMSk00OVl2cEpXZy92aUVn

WGdSQT09 

密码：003180 

 

会议背景： 

当今世界百年变局加速演进，世纪疫情延宕反复，乌克兰局势牵动全球，传

统安全与非传统安全威胁相互叠加，国际形势更加复杂动荡。全球安全问题凸显

并呈泛化趋势。大国博弈、集团对抗不断升级，霸权主义、强权政治威胁上升，

安全问题的联动性、跨国性、多样性更加突出，新的脆弱点、贫困带、动荡源不

断出现，世界安全形势更加复杂。站在时代的十字路口，各国都在探索应对之道，

人类需要作出正确抉择。习近平总书记在博鳌亚洲论坛 2022 年年会开幕式上发

表题为《携手迎接挑战 合作开创未来》的主旨演讲，深刻剖析当今世界面临的

安全挑战，从人类前途命运出发郑重提出全球安全倡议，为破解全球安全治理难

题贡献了中国方案。 

在此背景下，本分论坛拟设四个子论坛：1.全球安全治理：发展与安全的关

系；2.全球安全治理：全球维度的思考；3.全球安全治理：地区治理的实践；4.全

球安全治理：各国的安全政策；邀请国内外知名大学和智库的一流专家学者和部

分青年学者聚集一堂，旨在搭建学术平台，促进观点交流，深入探讨全球安全治

理面临的挑战与应对之策。 

 

 

 

https://us02web.zoom.us/j/81754339163?pwd=d3dMSk00OVl2cEpXZy92aUVnWGdSQT09
https://us02web.zoom.us/j/81754339163?pwd=d3dMSk00OVl2cEpXZy92aUVnWGdSQT09
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12 月 10 日晚上（北京时间） 

20:30-20:50    开幕式 

主持人：初晓波 

北京大学国际关系学院党委书记、教授 

开场致辞：孙庆伟 

北京大学副校长、教授 

开场致辞：唐士其 

北京大学国际关系学院院长、教授 

 

线上线下集体合影 

议题一      全球安全治理：发展与安全的关系  

20:50-21:40 主持人：王正毅 

北京大学国际关系学院学术委员会主任、长江学者特聘教授 

发言嘉宾：每人 10 分钟 

杰克·斯奈德，哥伦比亚大学教授 

 

威廉·奥弗霍尔特，哈佛大学高级研究员 

 

秦亚青，山东大学讲席教授，全球治理与国际组织研究中心

主任，外交学院前院长 

 

于铁军，北京大学国际战略研究院院长，北京大学国际关系

学院国家安全学系主任、教授 

 

陈沐阳，北京大学国际关系学院助理教授 

 

21:40-22:00 互动环节 
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议题二      全球安全治理：全球维度的思考 

22:00-22:50 主持人: 张海滨 

北京大学国际关系学院副院长、教授 

发言嘉宾：每人 10 分钟 

文安立，耶鲁大学教授 

 

玛丽·卡尔多，伦敦政治经济学院教授 

 

朱  锋，南京大学国际关系学院执行院长、教授 

 

庞  珣，北京大学国际关系学院教授，北京大学全球风险政

治分析实验室主任 

 

徐沁仪，北京大学国际关系学院助理教授 

 

22:50-23:10 互动环节 

 

12 月 11 日晚上（北京时间） 

议题三      全球安全治理：地区治理的实践 

20:30-21:20 主持人：高原明生 

东京大学教授 

 发言嘉宾：每人 10 分钟 

陆伯彬，波士顿学院教授、哈佛大学费正清中国研究中心研 
 
究员 
 
奥斯汀·腾斯强，挪威国防大学教授 
 
傅泰林，麻省理工学院教授 
 
张宇燕，中国社会科学院世界经济与政治研究所所长、研究 
 
员，中国社会科学院学部委员 
 
归泳涛，北京大学国际关系学院副院长、长聘副教授 
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21:20-21:40 互动环节 

 

议题四      全球安全治理：各国的安全政策 

21:40-22:40 主持人：于铁军 

北京大学国际战略研究院院长，北京大学国际关系学院国家

安全学系主任、教授 

发言嘉宾：每人 10 分钟 

杜懋修，蒙田研究所亚洲项目主任 

 

威廉·沃尔弗斯，达特茅斯学院教授 

 

植木千可子，早稻田大学教授 

 

孙岩峰，中国现代国际关系研究院拉美研究所副所长、研究

员 

 

祁昊天，北京大学国际关系学院助理教授 

 

戴惟静，北京大学国际关系学院助理教授 

 

22:40-23:00 互动环节 

23:00-23:10 闭幕致辞：唐士其 

北京大学国际关系学院院长、教授 
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Session II: Global Security Governance: Thinking from a Global 

Dimension 

22:00-22:50 
Moderator: ZHANG Haibin 

Professor and Vice Dean, School of International Studies, Peking 

University 

Guest Speakers: Ten minutes for each speaker  
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December 11th: Evening (GMT+8, Beijing Time) 

Session III: Global Security Governance: Regional Governance 

Practices 

 

20:30-21:20 
Moderator: Akio Takahara 

Professor, University of Tokyo 

 Guest Speakers: Ten minutes for each speaker  

Robert Ross, Professor, Boston College；and Associate, John 

King Fairbank Center for Chinese Studies, Harvard University 

Øystein Tunsjø, Professor, Norwegian Institute for Defence 

Studies 

Taylor Fravel, Professor, Massachusetts Institute of Technology  

ZHANG Yuyan, Senior Fellow and Director, Institute of World 

Economics and Politics, CASS, and CASS Member 

GUI Yongtao, Associate Professor, Vice Dean, School of 

International Studies, Peking University 

21:20-21:40 Interactive Session 

Session IV: Global Security Governance: Security Policies of 

Countries 

21:40-22:40 
Moderator: YU Tiejun 

Professor and Chair, Department of National Security Studies, 

School of International Studies, President of Institute of 

International and Strategic Studies, Peking University  

Guest Speakers: Ten minutes for each speaker 

Mathieu Duchatel, Director of the Asia Program, 

Institut Montaigne 

William Wohlforth, Professor, Dartmouth College 

Chikako Kawakatsu Ueki, Professor, Waseda Univesity 

SUN Yanfeng, Vice Director of Institute of Latin American 

Studies, China Institutes of  Contemporary International  

Relations  

QI Haotian, Assistant Professor, School of International 

Studies, Peking University 

DAI Weijing, Assistant Professor, School of International 

Studies, Peking University 
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22:40-23:00    Interactive Session 

23:00-23:10    Closing Remarks: TANG Shiqi  

Professor and Dean, School of International Studies, Peking  

University 
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参 会 人 员 简 介 

CVs of Participants 

一、 中方参会人员（Chinese Participants），按姓氏拼音顺序排列 

1. 陈沐阳（CHEN Muyang） 

北京大学国际关系学院（国际组织与国际公共政策

系）助理教授。北京大学、日本早稻田大学学士（双学位

项目），
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2. 初晓波（CHU Xiaobo） 

男，1971 年 12 月生于山东文登，法学博士，北京大

学国际关系学院教授、亚非研究所所长，北京大学日本研

究中心主任。主要研究领域为东北亚政治外交、危机管理

研究，先后发表独著、合著、译著多部，以及 62 篇中、

英、日文论文。 

Dr. Chu Xiaobo was born on December 8th 1971 in 

Shandong Province, China. He is a professor of the School of 

International Studies, Peking University and Director of 

Institute of Afro-Asian Studies. He has been a standing 

trustee of the Chinese Association for Japanese Studies since 

2010. Dr. Chu’s scholarly interests cover East Asian studies and crisis management 

studies. He has published numerous works, and about 60 papers in these fields. 

 

3. 戴惟静（DAI Weijing） 

北京大学国际关系学院助理教授，莫斯科国立大学

政治学博士。研究领域包括：俄罗斯研究、欧亚研究、比

较区域研究。发表《现实关切与政策导向：俄罗斯的国家

安全研究》（2022）、《上海合作组织在创始成员国中的印

象》（2021）、《大国在区域一体化进程中的角色：以中俄

在欧亚为例》（2020）等论文。 

DAI Weijing is an Assistant Professor at School of 

International Studies, Peking University. She holds a Ph.D. 

degree in Political Science from Moscow State University. 

Her research fields include Russian studies, Eurasian studies 

and Comparative regionalism. Published articles: Practical Concerns and Policy 

Orientations: National Security Studies in Russia (2022), The Impression of the 

Shanghai Cooperation Organization among Founding Member States (2021), Роль 

великих держав в региональных интеграционных процессах: на примере России 

и Китая в Евразии (2020). 
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4. 归泳涛（GUI Yongtao） 

北京大学国际关系学院副院长、国际战略研究院副

院长。主要研究领域为东亚国际关系。近年来发表了《中

美日关系：变局与逻辑》（2022）、《经济方略、经济安全

政策与美日对华战略新动向》（2021）、《日本与中美战略

竞争——贸易战、科技战与印太战略》（2020）、《“灰色地

带”之争：美日对华博弈的新态势》（2019）、《TPP 的政

治学：美日协作的动因与困境》（2017）等论文。 

GUI Yongtao is Associate Dean of the School of 

International Studies and Associate President of the Institute 

of International and Strategic Studies at Peking University. 

His research focuses on international relations of East Asia. 

His recent publications include: “Exploring the Changing Relations Between the U.S., 

Japan and China”(2022); “Economic Statecraft, Economic Security Policy, and New 
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6. 庞珣（PANG Xun） 

北京大学国际关系学院教授、北京大学全球风险政

治分析实验室主任、美国政治学方法学会旗舰期刊

Political Analysis 副主编、中国民主同盟中央青年委员会

主任。曾任美国普林斯顿大学政治系助理教授、清华大学

社会科学学院副教授和教授、清华-卡内基全球政策研究
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7. 祁昊天（QI Haotian） 

北京大学国际关系学院国家安全学系助理教授，北

京大学国际安全与和平研究中心副主任。主要研究方向

包括科技与国家安全、军事战略与技术、冲突管控、美军

研究、社会科学方法论。负责和参与授课包括：国家安全

学导论、 International Security Studies、 Introduction to 

International Public Policy、理解世界政治、技术变迁与国

家安全、政治博弈论、国际关系理论、社会研究方法等。 

Qi Haotian is assistant professor at Peking University's 

School of International Studies, Deputy Director of Center 

for International Security and Peace Studies.  He teaches 

courses on international security, IR theories, military science 

and game theory. His research interests cut across 

technological transitions & national security, military 

strategy & technology, conflict management, and methodologies of social sciences.  

 

8. 秦亚青（QIN Yaqing） 

山东大学讲席教授，外交学院原院长、教授，比利时

皇家学会外籍院士。曾任中国国际关系学会常务副会长、

联合国名人小组研究队成员，10+3、10+1、中日韩思想库

网络中国国家协调员。主要研究领域为国际关系理论和

全球治理，代表性学术成果有《世界政治的关系理论》等。 

Qin Yaqing, Distinguished Chair Professor at Shandong 

University, Former President of China Foreign Affairs 

University, and Associate Member of Belgian Royal 

Academy. He worked as member of the resource team of the 



     北京大学国际关系学院  
SCHOOL OF INTERNATIONAL STUDIES PEKING UNIVERSITY 

 

 

中国 北京市 海淀区 颐和园路 5 号 北京大学国际关系学院  邮编：100871 
School of International Studies, Peking University   Haidian, Beijing, P.R.China, 100871 

             Tel.: 86-10-6276-5111   Fax.: 86-10-6275-1639   Website: www.sis.pku.edu.cn 

9. 孙庆伟（SUN Qingwei） 

北京大学党委常委、副校长兼秘书长，历史学博士，

北京大学考古与博物馆学院教授，主要研究方向为夏商

周考古、考古学史、中国古代玉器研究。 

QINGWEI SUN is Vice President of Peking University 

and Professor at the School of Archaeology and Museology, 

Peking University. He received B.A., M.A. and Ph.D. in 

History from Peking University. His research mainly focuses 

on the archaeology of the Chinese Bronze Age, the history of 

archaeology, ancient Chinese jade ware and jade culture. 

 

10. 孙岩峰（SUN Yanfeng） 

研究员，现任中国现代国际关系研究院拉美研究所

副所长。长期从事僐，諐へ际
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11．唐士其（TANG Shiqi） 

北京大学国际关系学院院长、教授，北京大学东西方

文化研究中心主任。主要研究领域包括西方政治思想史、

当代西方政治哲学、比较政治学。主要著作包括《美国政

府与政治》、《国家与社会的关系》、《西方政治思想史》、

《全球化与地域性》、《理性主义的政治学》等。 

Tang Shiqi, Dean and professor of the School of 

International Studies, director of the Center of Eastern-

western Culture Studies, Peking University. Researching 

areas are history of Western political thought, contemporary 

Western political philosophy, and comparative politics. Main 

publishes include American Government, State and Society, 

A History of Western Political Thoughts, Globalization and 

Territoriality, Politics of Rationalism: Its Origin, Crisis and Sublation, etc. 

 

12. 王正毅（WANG Zhengyi） 

北京大学博雅特聘教授，北京大学社会科学学部副

主任、国际关系学院学术委员会主任及国际政治经济学

系主任，教育部“长江学者”特聘教授。主要从事国际政

治经济学理论、东亚地区合作、世界体系与中国等方面的

教学与研究。代表性著作包括《世界体系论与中国》（商

务印书馆 2000 年）、《世界体系与国家兴衰》（北京大学

出版社 2006 年）、《边缘地带发展论：世界体系与东南亚

的发展（第二版）》（上海人民出版社 2018 年）、《国际政

治经济学通论（第二版）》（北京大学出版社 2022 年）。 

WANG Zhengyi, Distinguished professor (Yangtze River 

scholar), deputy director of Office of Humanities and Social 

Sciences of Peking University. Director of Academic 

Committee of School of International Studies, and chair of Department of International 

Political Economy, Peking University, China.  

As one of founders of IPE in China, he has focused on international political 

economy, especially on Asian Pacific regionalism and political economy of transition 

and development in China. He has published a series of books and articles in both 

Chinese and English, including General Theory of International Political 

Economy(2010, 2022), Periphery Development: World System and Southeast 

Asia(2018), “The Rise of China: The Sustained Development of the World System or 

the End of It?”(2013),“Contending East Asian Regional Identity: market-led, 

institutions or social reconstruction?”(2010),“Researching International Relations in 

China”(2010), “Conceptualizing Economic Security and Governance: China confronts 

globalization”(2004), ”Inherit or transfer: A Dilemma in Reconstructing Chinese Social 

Reality”(1998). 
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13. 徐沁仪（XU Qinyi） 

北京大学国际关系学院助理教授，剑桥大学博士。曾

任剑桥大学韧性与可持续发展中心（CRSD）和剑桥大学

环境，能源与自然资源治理中心（C-EENRG）研究员。

主要研究领域为非传统安全（环境与能源安全等），全球

环境与气候治理，国际政治经济学；内容上侧重于对气候

治理中的安全与风险、国家角色冲突、气候领导权、环境

气候与贸易政治等方面的研究。多篇论文发表于

SCI/SSCI 刊物。 

Dr. Qinyi Xu is Assistant Professor at the School of 

International Studies, Peking University. Before joining 

Peking University, Dr. Qinyi Xu served as Research Associate at the Centre for 

Resilience and Sustainable Development (CRSD) and Researcher at the Cambridge 

Centre for Environment, Energy and Natural Resource Governance (C-EENRG), 

University of Cambridge. Her research spans global climate governance, environmental 

& energy security and economics to international political economy (global trade 

politics and governance). She has published widely in SCI/SSCI journals, with a special 

focus on security and risks, role conflicts, climate leadership and trade-environment 

nexus in climate governance.  

 

14. 于铁军（YU Tiejun） 

现任北京大学国际关系学院教授、北京大学国际战

略研究院院长，《中国国际战略评论》（中英文版）执行

主编、“北京大学国际战略研究丛书”副主编和“北京大

学战争与战略研究丛书”执行主编。在北京大学获得法学

学士（1990）、硕士（1997）和博士学位（2000），曾先

后在东京大学、斯坦福大学、哈佛大学和麻省理工学院留

学或做访问学者。教学和研究领域为东亚国际关系、国际

安全与战略、国际关系史和国际政治理论。曾获北京大学

优秀教学奖、本科生科研训练“优秀指导教师奖”等。 

Yu Tiejun is a professor at Peking University’s School of 

International Studies and president of the university’s 

Institute of International and Strategic Studies. He was a Fulbright visiting scholar at 

MIT’s security studies program (2018–19) and visiting scholar at Stanford University 

and Harvard University (2005–06) and studied at the University of Tokyo (1998–2000). 

Yu is executive editor in chief of China International Strategy Review and has written 

extensively on international security, East Asian international relations, and China’s 

foreign and defense policy. He was awarded Peking University’s Excellent Teaching 

Award and Distinguished Research Award in 2010 and 2017, respectively. Yu received 

his BA, MA, and PhD from Peking University. 
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15. 张海滨（ZHANG Haibin） 

北京大学国际关系学院副院长、教授，北京大学国

际组织研究中心主任，北京大学碳中和研究院副院长，

北京大学全球健康发展研究院副院长。主要从事国际组

织与全球治理、国际环境和气候政治、中国环境外交等

研究。兼任中国国家气候变化专家委员会委员、中国商

务部贸易与环境专家组成员、中国联合国协会常务理

事、中国文化与旅游部国家文化和旅游公共服务专家委

员会委员、德国外交部气候与安全专家组成员、中华预

防医学会全球卫生委员会常务委员。 

Dr. ZHANG Haibin is the Vice Dean and Professor of 

the School of International Studies, Director of the Center 

for International Organization Studies, Peking University(PKU)，Vice Dean of the 

Institute of Carbon Neutrality, PKU, and the Vice Dean of the Institute of Global Health 

and Development, PKU. His major research areas are international organizations, 

international climate politics and China’s environmental diplomacy. He is the member 

of China’s National Expert Panel on Climate Change, adviser to the Ministry of 

Commerce, China, on trade and environment issues; member of the Board of United 

Nations Association of China; adviser to the Ministry of Culture and Tourism China, 

on public service issues; advisor to the Ministry of Foreign Affairs, Germany, on 

climate and security issues; and executive member of Global Health Council of Chinese 

Preventive Medicine Association.  

 

16. 张宇燕 (ZHANG Yuyan) 

中国社会科学院世界经济与政治研究所所长，中国

社会科学院学部委员，中国社会科学院国家全球战略智

库首席专家，中国社会科学院大学教授，全国政协外事委

员会委员，外交部国际经济金融咨询委员会委员，财政部

国际财经研究专家工作室专家总牵头人，商务部经贸政

策咨询委员会委员,中国世界经济学会会长。长期从事制

度经济学和国际政治经济学研究，出版《经济发展与制度

选择》 （1992）、 《国际经济政治学》 （2008）、《美国

行为的根源》（2015）、《中国和平发展道路》（2017）等著

作。 

Professor ZHANG Yuyan is Director of Institute of World Economics and Politics 

(IWEP), Chinese Academy of Social Sciences (CASS), CASS Member, Chief Expert 

of National Institute for Global Strategy, CASS, Professor of University of Chinese 

Academy of Social Sciences，Member of the Committee of Foreign Affairs of the 

National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference 

(CPPCC), Member of the International Economics and Finance Advisory Group of the 

Ministry of Foreign Affairs of China, General coordinator of the International Finance 
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and Economic task force of the Ministry of Finance of China, Expert of Advisory 

Committee for Economic & Trade Policy of the Ministry of Commerce of China, 

President of China Society of World Economy . He authored Economic Development 

and the Choice of Institutions (1992), International Economic Politics(2008), The 

Sources of American Conduct(2015) and The Path of China’s Peaceful Development 

(2017), etc. 

 

17. 朱锋（ZHU Feng） 

朱锋教授现为南京大学国际关系学院执行院长、南

京大学中国南海研究协同创新中心执行主任。朱锋教授

的研究专长为中美关系、东亚地区安全和亚太海上安全。

朱锋教授现任中国国际关系学会副会长和中华日本学会

副会长。朱锋教授近期的代表性学术专著有：China’s 

Ascent: Power, Security and International Politics（co-edited 

with Prof. Robert S. Ross, Cornell University Press, 2008）， 

America, China and the Struggle for the World Order（co-

edited with Prof. G. John Ikenbery and Prof. Wang Jisi, 

MacMillan 出版社，2015）、《21 世纪海权：历史经验与中

国课题》（主编，世界知识出版社，2016）、《菲律宾南海仲裁案剖析》（主编，世

界知识出版社 2017 年版）、《南海周边安全形势分析》（主编，南京大学出版社

2021 年版）。 

Professor Zhu Feng is Executive Dean of School of International Studies of 

Nanjing University. He is also serving as Executive Director of Center for Collaborative 

Studies of the South China Sea at Nanjing University. Prof. Zhu is specializing in the 

Asia-Pacific regional security, and very prolific on the maritime security affairs, China-

U.S.-Japan relations, and North Korean nuclear proliferation issue.  His book China’s 

Ascent: Power, Security and International Politics (co-edited with Prof. Robert S. Ross, 

Cornell University Press, 2008) is widely cited in the studies of China’s foreign policy. 

Dr. Zhu’s recent book is America-China and Struggle for the World Order (co-edited 

with Prof. G. John Ikenberry and Prof. Wang Jisi, Palgrave/MacMillan, 2015), and the 

Sea-Power in the 21st Century: Historical Lessons and China Challenge ( Beijing, 

Shijie Zhishi Press, 2016), Re-examination of 2016 Arbitrator Ruling over the South 

China Sea Disputes ( co-edited with Prof. Yu Mincai, Beijing: World Knowledge Press, 

2018).  

 

  



     北京大学国际关系学院  
SCHOOL OF INTERNATIONAL STUDIES PEKING UNIVERSITY 

 

 

中国 北京市 海淀区 颐和园路 5 号 北京大学国际关系学院  邮编：100871 
School of International Studies, Peking University   Haidian, Beijing, P.R.China, 100871 

             Tel.: 86-10-6276-5111   Fax.: 86-10-6275-1639   Website: www.sis.pku.edu.cn 

二、 外方参会人员 ( Foreign Participants, in alphabetical order ) 

1. AKIO Takahara（高原明生） 

Akio Takahara is Professor of Contemporary Chinese 

Politics at the Graduate School of Law and Politics and the 

Graduate School of Public Policy (GraSPP) at The University 

of Tokyo. He received his DPhil in 1988 from Sussex 

University, and later spent several years as Visiting Scholar at 

the Consulate-General of Japan in Hong Kong, the Japanese 

Embassy in Beijing, Harvard University, Peking University, 

the Mercator Institute for China Studies, and the Australian 

National University. Before joining The University of Tokyo, 

he taught at J. F. Oberlin University and Rikkyo University. 

He served as President of the Japan Association for Asian 

Studies, and as Secretary General of the New Japan-China 

Friendship 21st Century Committee. Akio was Dean of GraSPP from 2018 to 2020. He 
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2. Arne Westad（文安立） 

Odd Arne Westad is a scholar of modern international and 

global history, with a specialization in the history of eastern 

Asia since the 18th century. Originally from Ålesund on the 

Norwegian coast, he studied history, philosophy, and modern 

languages in Oslo before doing a graduate degree in 

US/international history at the University of North Carolina 

at Chapel Hill. Westad has published 16 books, most of which 

deal with twentieth century Asian and global history. In the 

first part of his career, Westad was mainly preoccupied with 

the history of the Cold War, China-Russia relations, and the 

history of the Chinese civil war and the Chinese Communist Party. He published two 

monographs, Cold War and Revolution, which deals with US and Soviet intervention 

in the Chinese Civil War in 1944-1946, and Decisive Encounters, which is a general 

history of the Chinese civil war and the Communist victory in the period from 1946 to 

1950. He also edited several books on Sino- Soviet and Cold War history topics. Since 

the mid-2000s, Westad has been concerned with more general aspects of post-colonial 

and global history, as well as the modern history of China. The three key works from 

this period are The Global Cold War, which argues for ways of understanding the 

Soviet-American conflict in light of late- and post-colonial change in Asia, Africa, and 

the Caribbean; Restless Empire, which discusses broad trends in China’s international 

history since 1750; and The Cold War: A World History, which summarizes the origins, 

conduct, and results of the conflict on a global scale. Today Westad is mainly interested 

in researching histories of empire and imperialism, first and foremost in Asia, but also 

world-wide. He is also trying to figure out how China’s late twentieth century economic 

reforms came into being and how their outcomes changed the global economy. 

Westad joined the faculty at Yale after teaching at the London School of Economics 

(LSE), where he was School Professor of International History, and at Harvard 

University, where he was the S.T. Lee Professor of US-Asia Relations. At Yale, he 

teaches in the History Department and at the Jackson Institute for Global Affairs, is an 

adviser at Davenport College, and serves as director of International Security Studies. 

Westad is a fellow of the British Academy and of several other national academies, a 

visiting professor a t Peking University, and a research associate of the Harvard 

Fairbank Center. 

文安立，历史与全球事务教授，现代国际和全球历史学者，研究领域为 18

世纪以来的东亚历史。来自挪威海岸的奥勒松，在挪威奥斯陆学习历史、哲学和

现代语言，后在北卡罗来纳大学教堂山分校攻读美国/国际历史研究生学位。已

出版 16 本书，其中大部分是关于二十世纪亚洲和全球历史。文安立教授职业生

涯的前半段主要关注冷战史、中俄关系，以及中国内战和中国共产党的历史。出

版两部专著：《冷战与革命》，涉及美国和苏联对 1944 至 1946 年中国内战的干

预；《决战》，是一部关于 1946 至 1950 年期间中国内战和共产党胜利的通史。文

安立教授还编写了一些关于中苏和冷战史主题的书籍。自 2000 年以来，文安立
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教授一直关注后殖民主义和全球历史，以及中国现代史等领域。这一时期的三部
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4. Jack Snyder（杰克·斯奈德） 

Jack Snyder is the Robert and Renée Belfer Professor of 

International Relations in the political science department 

and the Saltzman Institute of War and Peace Studies at 

Columbia University.  A Fellow of the American Academy 

of Arts and Sciences, his books include Human Rights for 

Pragmatists: Social Power in Modern Times (Princeton 

University Press, 2022); Human Rights Futures (co-edited 

with Stephen Hopgood and Leslie Vinjamuri, Cambridge 

University Press, 2017); Ranking the World: Grading States 

as a Tool of Global Governance (co-editor with Alexander 

Cooley, Cambridge University Press, 2015); From Voting to Violence:  

Democratization and Nationalist Conflict (Norton Books, 2000; Chinese edition, 

Shanghai Press, 2017); Myths of Empire: Domestic Politics and International Ambition  

(Cornell University Press, 1991; Chinese edition, 2007). Recent articles and opinion 

pieces include “Why the Human Rights Movement Is Losing, and How It can Start 

Winning Again,” Foreign Affairs online, July 21, 2022, “The First Amendment Is Not 

a Suicide Pact,” American Purpose, February 22, 2021, “Is There a Coherent Ideology 

of Illiberal Modernity, and Is It a Source of Soft Power?” in Victoria de Grazia and 

Burcu Baykurt, eds., Soft Power Internationalism: Competing for Cultural Influence in 

the 21st-Century Global Order (Columbia University Press, 2021). “Backlash against 

Human Rights Shaming: Emotions in Groups,” International Theory 12:1 (2020):109-

132; “The Broken Bargain: How Nationalism Came Back,” Foreign Affairs 98:2 

(March/April 2019), 54-60; “The Modernization Trap,” The Journal of Democracy, 

April 2017, on populist nationalism. 

杰克·斯奈德，哥伦比亚大学政治学系、萨尔茨曼战争与和平研究所的国际

关系教授。作为美国艺术与科学学院的研究员，著作包括《实用主义者的人权：

现代社会权力》（2022 年）；《人权的未来》（与斯蒂芬·霍普古德和莱斯利·温贾

穆里合编，2017 年）；《世界排名：作为全球治理工具的国家评级》（与亚历山大·库

利合编，2015 年）；《从投票到暴力：民主化与民族主义冲突》（2000 年；中文版

2017 年）；《帝国的神话：国内政治与国际野心》（1991 年；中文版 2007 年）。最

近的文章和观点包括：《为什么人权运动正在失败，以及其如何能够再次获胜》，

《外交事务》（2022 年 7 月 21 日）；《第一修正案不是自杀协议》，《美国目的》，

（2021 年 2 月 22 日）；《是否存在一个连贯的非自由现代性意识形态，以及它是

否是软实力的来源？》，收录于维多利亚·德·格拉齐亚和布尔库·拜库尔特主

编的《软实力国际主义：在 21 世纪的全球秩序中争夺文化影响力》（2021 年）。 

关于民粹主义、民族主义的文章包括，《对人权羞辱的反击：群体中的情感》，《国

际理论》（2020）；《破碎的交易：民族主义是如何回归》，《外交事务》（2019 年 3/4

月）；《现代化的陷阱》，《民主杂志》（2017 年 4 月）。 
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5. Mathieu Duchâtel（杜懋修） 

Dr. Mathieu Duchâtel is Director of the Asia Program at 

Institut Montaigne since 2019. Before joining the Institute he 

was Senior Policy Fellow and Deputy Director of the Asia 

and China Program at the European Council of Foreign 

Relations (2015-2018), Senior Researcher and the 

Representative in Beijing of the Stockholm International 

Peace Research Institute (2011-2015), Research Fellow with 

Asia Centre in Paris (2007-2011) and Associate Researcher 

based in Taipei with Asia Centre (2004-2007). He has spent a 

total of nine years in Shanghai (Fudan University), Taipei 

(National Chengchi University) and Beijing and has been visiting scholar at the School 

of International Studies of Peking University in 2011/2012 and the Japan Institute of 

International Affairs in 2015, and the Institute of National Defense and Security 

Research in Taipei in September 2020. He holds a Ph.D in political science from the 

Institute of Political Studies (Sciences Po, Paris). 

For Institut Montaigne, he recently authored Semiconductors in Europe: the Return 

of Industrial Policy (March 2022), Technology Transfers: the Case for an EU-Japan-US 

Cooperation Framework (March 2022) The Weak Links in China's Drive for 

Semiconductors (January 2021), Fighting COVID-19: East Asian Responses to the 

Pandemic (May 2020, with François Godement and Viviana Zhu), and Europe and 5G: 

the Huawei Case (May 2019, with François Godement). 

Other recent publications include Blue China, Navigating the Maritime Silk Road 

to Europe (2018), Géopolitique de la Chine, Paris, PUF, Que Sais-Je ?, (2017), Pre-

empting defeat: In search of North Korea’s nuclear doctrine (2017), Influence by default: 

Europe’s impact on military security in East Asia (2017), China’s Policy in the East 

China Sea, The Role of Crisis Management Mechanism Negotiations with Japan (2008-

2015) (2016), Terror overseas: understanding China’s evolving counter-terror strategy 

(2016), Into Africa: China’s global security shift (2016), Xi’s army: Reform and loyalty 

in the PLA (2016), China’s Strong Arm, Protecting Nationals and Assets Abroad, IISS-

Routledge (2015). 

杜懋修博士，自 2019 年起担任蒙田学院亚洲项目主任。在加入研究所之前，

曾任欧洲对外关系委员会的高级政策研究员、亚洲与中国项目的副主任（2015-

2018）；斯德哥尔摩国际和平研究所的高级研究员、驻北京代表（2011-2015），巴

黎亚洲中心的研究员（2007-2011）、亚洲中心驻台北的副研究员（2004-2007）。

在上海（复旦大学）、台北（国立政治大学）和北京共工作了 9 年，并在 2011 至

2012 年和 2015 年分别在北京大学国际关系学院和日本国际事务研究所担任访问

学者；2020 年 9 月在台北的国防与安全研究所担任访问学者。获得了巴黎政治

学院的政治学博士学位。 

杜懋修博士近期为蒙田学院撰写了《欧洲的半导体：产业政策的回归》（2022

年 3 月）；《技术转让：欧盟-日本-美国合作框架的案例》（2022 年 3 月）；《中国

推动半导体的薄弱环节》（2021 年 1 月）；《对抗 COVID-19：东亚地区对于大流
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行的反应》（与顾德明和薇薇安娜·朱合著，2020 年 5 月），以及《欧洲和 5G：

华为案例》（与顾德明合著，2019 年 5 月）。 

近期其他出版作品包括：《蓝色中国，领航通往欧洲的海上丝绸之路》（2018

年）；《中国的地缘政治学》（2017 年）；《预先阻止失败：寻找朝鲜的核理论》（2017

年）；《默认的影响：欧洲对东亚军事安全的影响》（2017）；《中国的东海政策、

危机管理机制在与日本谈判中的作用（2008-2015）》（2016）；《海外恐怖：理解中

国不断发展的反恐战略》（2016）；《进入非洲：中国的全球安全转变》（2016）；

《习近平的军队：解放军的改革与忠诚》（2016）；《中国的强军：保护海外国民

和资产》（2015）。 

 

6. M. Taylor Fravel（傅泰林） 

M. Taylor Fravel is the Arthur and Ruth Sloan Professor 

of Political Science and Director of the Security Studies 

Program at the Massachusetts Institute of Technology. Taylor 

studies international relations, with a focus on international 

security, China, and East Asia. His books include Strong 

Borders, Secure Nation: Cooperation and Conflict in China’s 

Territorial Disputes, (Princeton University Press, 2008) and 

Active Defense: China's Military Strategy Since 1949 

(Princeton University Press, 2019). His other publications 

have appeared in International Security, Foreign Affairs, 

Security Studies, International Studies Review, The China Quarterly, The Washington 

Quarterly, Journal of Strategic Studies, Armed Forces & Society, Current History, Asian 

Survey, Asian Security, China Leadership Monitor, and Contemporary Southeast Asia. 

Taylor is a graduate of Middlebury College and Stanford University, where he received 

his PhD. He also has graduate degrees from the London School of Economics and 

Oxford University, where he was a Rhodes Scholar. In 2016, he was named an Andrew 

Carnegie Fellow by the Carnegie Corporation. Taylor has been a member of the board 

of directors of the National Committee on U.S.-China Relations and serves as the 

Principal Investigator for the Maritime Awareness Project. 

傅泰林，麻省理工学院政治学教授、安全研究项目主任。研究重点是国际安

全、中国和东亚。著作包括《强大的边界，安全的国家：中国领土争端中的合作

与冲突》（2008 年）；《积极防御：1949 年以来中国的军事战略》（2019 年）。其他

著作发表在《国际安全》《外交》《安全研究》《国际研究评论》《中国季刊》《华

盛顿季刊》《战略研究杂志》《武装部队与社会》《当代历史》《亚洲调查》《亚洲

安全》《中国领导力观察》和《当代东南亚》等期刊上。傅泰林教授毕业于米德

尔伯里学院和斯坦福大学，获得博士学位。拥有伦敦政经学院和牛津大学的研究

生学位，并成为罗德学者。2016 年，被卡内基基金会评为安德鲁·卡内基研究

员。傅泰林教授一直担任中美关系全国委员会的董事会成员、海洋意识项目首席

调查员。 
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de Shijie Zhixu by the World Affairs Press, Beijing, 2012). Tunsjø has published articles 

in journals such as China International Strategy Review, The National Interests, 

Survival, International Relations, Cooperation and Conflict and World Economy and 

Politics (in Chinese) and contributed with book chapters to several edited volumes. 

Tunsjø holds a PhD in International Relations from the University of Wales, 

Aberystwyth, 2006, a Cand Philol in History from the University of Oslo, an MSc from 

the London School of Economics, 2002 and a MA from Griffith University, Australia, 

2000. Tunsjø was a visiting Fulbright scholar at the Fairbank Center for Chinese Studies, 

Harvard University, during spring term of 2010 and will be a visiting Fulbright scholar 

at MIT during spring term of 2023. 

奥斯汀·腾斯强是挪威国防大学挪威国防研究所教授兼亚洲安全项目负责人。

腾斯强教授的著作有：《世界政治回归两极格局：中国、美国和地缘结构现实主

义》（哥伦比亚大学出版社，2018 年）、《中国能源政策的安全和利润：对冲风险》

（哥伦比亚大学出版社，2013 年）和美国对台政策：建设三角关系（伦敦劳特利

奇出版社，2008 年）。腾斯强教授与陆伯彬、王栋共同主编《中美外交关系：权

力变迁对于欧亚地区的影响》（伦敦劳特利奇出版社，2021 年）；与陆伯彬共同主

编《战略调整与中国崛起：美国与中国的关系》（康奈尔大学出版社，2017 年）；

与陆伯彬、彼德·达顿共同主编《21 世纪海洋大国：海上合作与冲突管理》（伦

敦劳特利奇出版社，2012 年，中文版于 2014 年问世，社会科学文献出版社出版）；

与陆伯彬、张沱生共同主编《中美欧关系：构建新的世界秩序》（伦敦劳特利奇

出版社，2010 年，中文版于 2012 年问世，世界知识出版社出版）。腾斯强教授曾

在《中国国际战略评论》、《国家利益》、《生存》、《国际关系》、《合作与冲突》、

《世界经济与政治》（中文）等杂志发表论文，并为其主编的多本著作撰写章节。 

腾斯强教授 2006 年毕业于英国阿伯里斯特威斯的威尔士大学，获国际关系

博士学位；2002 年获奥斯陆大学历史学博士学位；2002 年获伦敦经济学院硕士

学位；2000 年获澳大利亚格里菲斯大学硕士学位。腾斯强教授在 2010 年春季作

为富布莱特学者在哈佛大学费正清中国研究中心访学，并将于 2023 年春季作为

富布莱特学者到麻省理工学院访学。 

9. ROBERT S. ROSS（陆伯彬） 

Robert S. Ross is Professor of Political Science at Boston 

College and Associate, John King Fairbank Center for 

Chinese Studies, Harvard University. In 1989 Professor Ross 

was a Guest Scholar at the Brookings Institution in 

Washington, D.C. In 1994-1995 he was Fulbright Professor. 

Chinese Foreign Affairs College; in 2003 he was Visiting 

Senior Fellow, Institute of International Strategic Studies, 

Qinghua University; and in 2014 he was Visiting Scholar, 

School of International Relations, Peking University. In 2009 

he was Visiting Scholar, Institute for Strategy, Royal Danish Defence College. 

Professor Ross's research focuses on Chinese security policy, Chinese use of force, and 

East Asian security. His recent publications include China in the Era of Xi Jinping: 

Domestic and Foreign Policy Challenges, Chinese Security Policy: Structure, Power, 
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and Politics, China’s Ascent: Power, Security, and the Future of International Politics.  

His other major works include Great Wall and Empty Fortress: China’s Search for 

Security and Negotiating Cooperation: U.S.-China Relations, 1969-1989.  Professor 

Ross is the author of articles in World Politics, China Quarterly, International Security, 

Journal of Contemporary China, Security Studies, European Journal of International 

Relations, Foreign Affairs, Foreign Policy, National Interest, and Asian Survey.  His 

works have been translated in China, Taiwan, Korea, Japan, and various European 

countries. 

Professor Ross has received research fellowships from the University of 

Washington and Columbia University. He has received research grants from the Social 

Science Research Council, John D. and Catherine T. MacArthur Foundation, Ford 

Foundation, Smith-Richardson Foundation, International Research and Exchanges 

Board (IREX), Asia Foundation, and United States Institute of Peace. 

Professor Ross has testified before the U.S. Congress and the Defense Policy Board 

Advisory Committee and he has consulted to U.S. government agencies.  He is a 

member of the Council on Foreign Relations and he is a member of the executive 

committee of the John King Fairbank Center for Chinese Studies, Harvard University.  

He is a founding member and former board member of the United States Committee of 

the Council for Security Cooperation in the Asia-Pacific. 

陆伯彬是波士顿学院政治学教授、哈佛大学费正清中国研究中心研究员。

1989 年，陆伯彬教授在布鲁金斯学会（华盛顿特区）担任客座学者；1994 年至

1995 年，作为富布赖特学者在中国外交学院访学；2003 年，任清华大学国际战

略研究所客座高级研究员；2014 年，任北京大学国际关系学院访问学者；2009

年，任丹麦皇家国防学院战略研究所访问学者。 

陆伯彬教授的研究领域是中国安全政策、中国的武力使用和东亚安全。他近

年来的著作有《习近平时代的中国：内政和外交政策挑战》、《中国的安全政策：

结构、权力和政治》、《中国的崛起：权力、安全和国际政治的未来》。其他主要

作品包括《长城与空城计 :中国寻求安全的战略》、《风云变幻的美中关系

（1969~1989）：在谈判中合作》。罗斯教授曾在《世界政治》、《中国季刊》、《国

际安全》、《当代中国杂志》、《安全研究》、《欧洲国际关系杂志》、《外交事务》、

《外交政策》、《国家利益》、《亚洲调查》等期刊上发表论文。陆伯彬教授的作品

被翻译到中国、中国台湾、韩国、日本和欧洲各国。 

陆伯彬教授曾获华盛顿大学和哥伦比亚大学的研究奖学金。曾获社会科学研

究委员会、麦克阿瑟基金会、福特基金会、史密斯·理查森基金会、国际研究与

交流委员会、亚洲基金会、美国和平研究所的研究资助。 

陆伯彬教授曾在美国国会和国防政策委员会咨询委员会作证，并为美国政府

机构提供咨询。他是外交关系委员会的成员，也是哈佛大学费正清中国研究中心

执行委员会委员。他还是亚太安全合作理事会美国委员会的创始成员和前董事会

成员。 

 

 

 

 



     北京大学国际关系学院  
SCHOOL OF INTERNATIONAL STUDIES PEKING UNIVERSITY 

 

 

中国 北京市 海淀区 颐和园路 5 号 北京大学国际关系学院  邮编：100871 
School of International Studies, Peking University   Haidian, Beijing, P.R.China, 100871 

             Tel.: 86-10-6276-5111   Fax.: 86-10-6275-1639   Website: www.sis.pku.edu.cn 

10. William C. Wohlforth（威廉·沃尔弗斯） 

William C. Wohlforth is a professor of international 

relations at the Government Department since 2000. He 

teaches and conducts research on international relations, with 

an emphasis on international security and foreign policy. 

Before coming to Hanover, he taught at Princeton and 

Georgetown. 

He is the author or editor of nine books and some 60 

articles and chapters on topics ranging from the Cold War to contemporary U.S. grand 

strategy. He teaches courses in international politics, Russian foreign policy, leadership 

and grand strategy, violence & security and decision-making. 

At Dartmouth, he has served as chair of the Government Department, on the 

Committee Advisory to the President, the Committee on Instruction, and on many 

College level search committees. Beyond Dartmouth, he has held fellowships at the 

Institute of Strategic Studies at Yale, the Center for International Security and 

Cooperation at Stanford, and the Hoover Institution. For six years he served as associate 

editor and then editor-in-chief of the journal Security Studies. 

A lot of his work is relevant to policy. He participates in a working group sponsored 

by the National Intelligence Council that is studying strategic responses to U.S. 

unipolarity. The work of his team has figured in several NIC reports, including most 

recently Global Trends 2030. He has served as a consultant to the Strategic Assessment 

Group and the National Bureau of Asian Research. He routinely lectures and conducts 

seminars with policy-makers, including, in recent years, the National Defense 

University, Naval War College, Army War College, George C. Marshall Center for 

Security Studies, and defense and foreign policy institutes in Germany, Canada, 

Portugal, Norway, Russia, and the United Kingdom. 

威廉·沃尔弗斯教授自 2000 年以来一直在达特茅斯学院政府管理系任教，

从事国际关系方面的教学和研究，重点领域为国际安全和外交政策。在此之前，

他还曾在普林斯顿大学和乔治城大学任教。 

威廉·沃尔弗斯著有 9 本著作、约 60 篇文章和专著章节，主题范围涵盖从

冷战到当代美国大战略。他开设的课程包括国际政治、俄罗斯外交政策、领导力

和大战略、暴力、安全与决策。 

他曾任达特茅斯学院政府管理系主任，并担任校长咨询委员会、教学委员会

和多个学院级别学术委员会委员。他也曾在耶鲁大学战略研究所、斯坦福大学国

际安全与合作中心和胡佛研究所担任研究员；六年来，先后担任《安全研究》杂

志的副主编和主编。 

他的研究工作多与政策相关。他参加了一个由国家情报委员会赞助的工作组，

研究对美国单极化的战略反应。该工作组的研究成果曾出现在国家情报委员会的

几份报告中，包括最近的《2030 年全球趋势》。他曾担任战略评估小组和国家亚

洲研究局的顾问。他定期为政策制定者开办讲座和研讨会，包括近年来在国防大

学、海军战争学院、陆军战争学院、乔治·马歇尔安全研究中心、以及德国、加

拿大、葡萄牙、挪威、俄罗斯和英国的国防和外交政策研究所。 
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11. William H. Overholt（威廉·奥弗霍尔特） 

Dr. Overholt has been Senior Research Fellow at Harvard 

since 2008. From 2013-2015 he was also President of the 

Fung Global Institute in Hong Kong. From 2002-2008 he was 

Asia Policy Distinguished Chair at RAND and Director of 

RAND’s  Center for Asia Pacific Policy. He served as Asia 

regional Head of Strategy and Economics for Nomura from 

1998 to 2001.  Before that, he was Managing Director and 

regional Head of Research at Bank Boston Singapore. During 

18 years at Bankers Trust, he managed a country risk team in 

New York from 1980 to 1984 and then served as regional 

strategist in Hong Kong. At Hudson Institute, 1971-1979, he directed planning studies 

for the U.S. Department of State, National Security Council, National Aeronautics and 

Space Administration, and Council on International Economic Policy. 

Dr. Overholt has advised several top Asian and African leaders at turning points in 

their countries’ histories. 

Dr. Overholt has published nine books, including China’s Crisis of Success (2018); 

North Korea: Peace? Nuclear War? (2019); Renminbi Rising: The Emergence of a New 

Global Monetary System (2016); Asia, America and the Transformation of Geopolitics 

(2008); The Rise of China (1993); Political Risk (1982); and (with William Ascher) 

Strategic Planning and Forecasting (1983). He is principal co-author of: Asia's Nuclear 

Future (1976) and The Future of Brazil (1978). With Zbigniew Brzezinski, he founded 

the semi-annual Global Assessment in 1976 and edited it until 1988. 

Dr. Overholt received his B.A from Harvard and his M.Phil. and Ph.D. from Yale. 

奥弗霍尔特博士自 2008 年起担任哈佛大学高级研究员，2013 年至 2015 年

同时担任香港冯氏全球研究所所长。2002 年至 2008 年，担任兰德公司亚洲政策

特聘主席和兰德公司亚太政策中心主任。1998 年至 2001 年，担任野村证券公司

亚洲地区战略与经济主管。在此之前，他曾任新加坡波士顿银行总经理兼区域研

究主管。奥弗霍尔特博士曾在美国信孚银行工作 18 年，其间他于 1980 年至 1984

年在纽约管理一个国家风险团队，继而在香港担任区域战略师。1971 年至 1979

年，他就职于哈德逊研究所，指导为美国国务院、国家安全委员会、国家航空航

天局和国际经济政策委员会所作的规划研究。 

奥弗霍尔特博士曾在多个亚洲和非洲国家的历史转折点为其最高领导人提

供咨询。 

奥弗霍尔特博士发表了九部著作，包括《中国成功的危机》（2018）、《朝鲜：

和平？核战争？》（2019）、《人民币升值：新全球货币体系的出现》（2016 年）、

《亚洲、美国和地缘政治的转型》（2008）、《中国的崛起》（1993）、《政治风险》

（1982）、《战略规划和预测》（与威廉·阿舍尔合著，1983）。他还是以下著作的

主要合著者：《亚洲的核未来》（1976）、《巴西的未来》（1978）。1976 年，奥弗霍

尔特博士与兹比格涅夫·布热津斯基共同创办了《全球评估》杂志（半年刊），

并一直担任该杂志的编辑直至 1988 年。 

奥弗霍尔特博士获哈佛大学学士学位、耶鲁大学哲学硕士和博士学位。 


